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CEO - Conseller Delegat
Grup Reig Jofré

Ignasi Biosca

Una big pharma  
diferent 

Deixar de banda el retrovisor del temps, el que s’ha aconseguit, i tenir la mirada pendent del que ha d’arribar 
al futur. Així planifica el seu desenvolupament la farmacèutica catalana Reig Jofre, una companyia a la frontera 
del segle de vida que podria acomodar-se en el seu passat i podria ajustar-se al que seria una empresa familiar, 
però que funciona com una multinacional que ha sabut diferenciar-se de la resta del sector. 

 Deixar de banda el retrovisor del temps, el que s’ha aconseguit, 
i tenir la mirada pendent del que ha d’arribar al futur. Així 
planifiquem el desenvolupament a la farmacèutica catalana  
Reig Jofre.

 

Perquè, com explica el conseller delegat, Ignasi Biosca, fins i tot el lema apunta a la innovació com a motor de la 
companyia: “Fa quatre anys, al 90è aniversari, vàrem buscar una frase que ens definís i que ara la posem sempre 
sota el nom de la companyia i que és tradition of innovation, és a dir, la tradició per la innovació. Crec que és 
un concepte que ens defineix bé. Vull dir que al final tenim la part de tradició dels 94 anys d’història, però per 
una altra banda sí que volíem identificar la innovació com un late motiv, que al llarg d’aquestes nou dècades, 
tant a l’època del nostre avi, primer, com a l’època dels nostres pares, després, hem estat sempre valents a 
l’hora d’afrontar, de plantejar o d’identificar la innovació. I la innovació no és només en producte -sembla que 

Innovar és una tradició 
a Reig Jofre 
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la innovació és treure productes nous-, sinó que per a Reig la innovació és molt més àmplia. La innovació és tant 
en producte com amb la forma de fer o amb la pròpia innovació en el model de negoci, en la forma de créixer, 
en la forma d’internacionalitzar i, en el fons, intentar fer les coses o pensar com fer les coses de forma diferent 
a com altres ho estan fent. Si apostes per determinats models als quals un busca fer les coses semblants a com 
ho fa la seva competència i seguir la competència, amb això mai t’acostes o avances perquè sempre estàs fent 
les coses igual. Només innovant i fent les coses diferent, aconsegueixes d’una forma o altra avançar en un món 
global i competitiu molt ampli. El tradition of innovation crec que ens defineix molt bé a Reig Jofre”. 

 La innovació és tant en producte com amb la forma de fer o amb 
la pròpia innovació en el model de negoci, en la forma de créixer, 
en la forma d’internacionalitzar i, en el fons, intentar fer les coses 
o pensar com fer les coses de forma diferent a com altres ho estan 
fent.

 

Abans d’arribar al que són ara, Reig Jofre és el resultat de l’esforç de Ramon Reig Jofré, l’avi de l’actual conseller 
delegat, que va fundar la companyia el 1929. “Ell havia nascut en un poble de Tarragona, Vilallonga del Camp, 
que està a prop de Reus”, relata Biosca, “i era fill de pagès, però per algun motiu els seus pares tenien la 
inquietud dels estudis i als dos fills els van enviar a Barcelona. Un va estudiar medicina i el nostre avi Ramon va 
estudiar farmàcia. Llavors, mentre estudiava la carrera, va començar a treballar a una farmàcia, la qual estava 
al carrer Gran de Gràcia, 58, a Barcelona, i es va acabar casant amb la filla del farmacèutic. Arran d’això, amb 
el pas del temps, la farmàcia va passar de ser la Farmàcia López fins a la dècada dels anys 30 del segle passat 
a ser la Farmàcia Reig. Inicialment, despatxava a la farmàcia i després va començar a fer alguns medicaments 

a la rebotiga. De fet, el laboratori va néixer el 1929 a la part de darrere de la farmàcia del carrer Gran de 
Gràcia. Superats els greus moments de la Guerra Civil, el negoci havia anat creixent i, primer, varen anar a unes 
instal·lacions al carrer Sant Lluís del barri de Gràcia i, després, es traslladen, ja cap als anys 50, al carrer Pi i 
Margall, cantonada amb Encarnació. I allà va estar el nostre avi fins que a principis dels anys 70 es va incorporar 
a la companyia el meu pare”. Ignasi Biosca descriu l’avi fundador de l’empresa com “una persona inquieta que 
sempre buscava idees i iniciatives, on va fer-se moltes preguntes, va buscar solucions, involucrar-se en tot tipus 
de detalls i molt seriós, molt endreçat, molt metòdic”.  

Reig Jofre és el resultat de l’esforç de Ramon Reig Jofré, l’avi de 
l’actual conseller delegat, que va fundar la companyia el 1929.

Llavors, mentre estudiava la carrera, va començar a treballar a una 
farmàcia, la qual estava al carrer Gran de Gràcia, 58, a Barcelona, i 
es va acabar casant amb la filla del farmacèutic.

El laboratori va néixer el 1929 a la part de darrere de la farmàcia del 
carrer Gran de Gràcia.

Ignasi Biosca descriu l’avi fundador de l’empresa com una persona 
inquieta que sempre buscava idees i iniciatives, on va fer-se moltes 
preguntes, va buscar solucions, involucrar-se en tot tipus de detalls i 
molt seriós, molt endreçat, molt metòdic.
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Pel que fa al pare del conseller delegat, “era casat amb la filla del Ramon Reig Jofré, que tenia quatre filles. La 
meva mare és la filla petita, que va estudiar farmàcia; la tercera, la meva tia Maria Rosa Reig López també era 
farmacèutica i la segona era Montserrat Reig López, que no va estudiar farmàcia perquè li va enganxar a l’època 
dels estudis la Guerra Civil, però va fer administració d’empreses i va estar sempre a la part d’administració i 
comptabilitat del laboratori. La germana gran va ser la que ha estat bastant menys involucrada al laboratori”. 
Quan parla del seu pare, Joan Maria Biosca Marull, l’actual conseller delegat recorda que “també era una 
persona inquieta i amb molt esperit innovador, apostant a la vegada per la innovació, tant des del punt de 
vista d’R+D de crear nous productes, com per la part industrial i productiva. Va ser valent i va anar avançant 
i comprant petites companyies per créixer en una època en la qual realment la companyia va passar algun 
moment financer complicat. Jo era petit, però això és el que recordo i m’ha explicat la família i els cosins més 
grans”. 

Joan Maria Biosca Marull va ser valent i va anar avançant i 
comprant petites companyies per créixer en una època en la qual 
realment la companyia va passar algun moment financer complicat.

 

Continu creixement i constants canvis. Però sempre amb la família Reig al capdavant de l’empresa i com a 
principal obligació al seu dia a dia, com recorda Ignasi Biosca: “la meva mare era farmacèutica, treballava al 
laboratori com a directora tècnica i el meu pare era el director general. Jo de petit sempre havia viscut aquest 
tema de les reunions de feina a l’hora de dinar, perquè el meu pare i la meva mare l’aprofitaven per parlar molt 
del laboratori. En general, recordo que era més parlar dels problemes del laboratori que no pas de les il·lusions 
perquè eren uns anys difícils, econòmicament complicats, amb molts canvis de regulació a nivell espanyol. De 
fet, molts petits laboratoris farmacèutics familiars varen tancar o es varen vendre. Però, per sort, el meu pare 

aquí va ser valent, com deia abans, i va anar esquivant obstacles i, malgrat que va haver-hi alguns moments 
en els quals varen haver de decidir si tancar o no tancar, varen tirar endavant amb el suport de la família i, al 
contrari, varen integrar alguns d’aquests petits laboratoris familiars que estaven escampats per la ciutat de 
Barcelona”.  

És amb el meu cosí, Àlex Garcia Reig, al 1992, quan entra la tercera generació al Laboratori. Aviat es fa càrrec de 
la direcció financera, treballant directament amb el meu pare. Ell sempre comenta que com a tercera generació 
ha estat un privilegi participar en els grans canvis i l’expansió de Reig Jofre.   

 És amb el meu cosí, Àlex Garcia Reig, al 1992, quan entra la 
tercera generació al Laboratori. Aviat es fa càrrec de la direcció 
financera, treballant directament amb el meu pare. 

 

Serà el 1998 que Reig Jofre aplega en un mateix espai tots aquests petits nuclis de negoci a Sant Joan Despí. “Sí, 
aquí és un salt gran”, valora el conseller delegat, que emmarca aquesta decisió dins dels moviments legislatius 
del moment. Perquè “el que també va passar és que va haver-hi un canvi regulador per a les companyies 
farmacèutiques, amb moltes regulacions i normativa per produir medicaments. Llavors, havien de fer o grans 
inversions en la part industrial, a la part productiva, o realment no tenien els permisos per poder produir els 
medicaments. I aquest canvi regulador -que li diuen GMPs, que ve de Good Manufacturing Practices- arriba 
just en el moment en el qual nosaltres ens havíem traslladat a Sant Joan Despí, amb unes instal·lacions molt 
més grans del que nosaltres necessitàvem”. 
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Serà el 1998 que Reig Jofre aplega en un mateix espai tots aquests 
petits nuclis de negoci a Sant Joan Despí. 

 

I va ser el moment a on Joan Maria Biosca, el pare d’Ignasi Biosca va fer, com s’acostuma a dir, de la necessitat, 
virtut, i provoca el gir que va marcar el futur de la companyia: “va aprofitar les instal·lacions per omplir-les. I per 
omplir-les va pensar a oferir els serveis de producció de medicaments a altres companyies farmacèutiques que 
tinguessin aquest problema de l’elevat cost d’adaptar les seves instal·lacions productives. I en aquest moment, 
durant la dècada dels anys 90, va articular realment el que és l’actual Reig Jofre per començar a desenvolupar 
un negoci que és produir medicaments, ja no només per ella mateixa, sinó produir també medicaments per 
altres companyies farmacèutiques. I amb això ja es va començar a diferenciar d’altres companyies que només 
tenien els seus propis productes fabricats i comercialitzats per ells mateixos”. 

Una operació d’èxit que va tenir continuació amb un segon moviment de principis dels anys 2000, quan es 
creua al camí el que és ara la gran farmacèutica GlaxoSmithKline: “Quan comencem a tractar amb ells era la 
multinacional anglesa SimthKline Beecham, que tenia una planta a Toledo amb una producció d’antibiòtics 
molt bàsics, però molt necessaris, que anaven a quedar fora de patent i passaven a ser genèrics. Va ser llavors 
quan aquesta companyia decideix desinvertir a la seva planta de Toledo i la van posar a la venda, havent de 
donar continuïtat a tot el personal, a més dels contractes de fabricació signats pels següents anys”. Al cap d’un 
parell d’anys, SmithKline Beecham es van fusionar amb una altra companyia que es deia Glaxo i van formar una 
companyia molt gran anglesa que es diu GlaxoSmithKline, coneguda actualment com a GSK. 

Una operació d’èxit que va tenir continuació amb un segon 
moviment de principis dels anys 2000, quan es creua al camí el que 
és ara la gran farmacèutica GlaxoSmithKline.

 Va ser aquí, amb l’experiència acumulada pel pare, quan es va 
veure una gran oportunitat i, per tant, vam fer una oferta i vam 
acabar tancant el contracte en el qual Reig Jofre es quedava la 
planta de Toledo per produir antibiòtics de la multinacional.

 

Va ser aquí, amb l’experiència acumulada pel pare d’Ignasi Biosca quan es va veure una gran oportunitat i, 
per tant, “vam fer una oferta i vam acabar tancant el contracte en el qual Reig Jofre es quedava la planta de 
Toledo per produir antibiòtics de la multinacional”. Tant la planta de Sant Joan Despí com la planta de Toledo, 
“actualment, encara són plantes que són propietat i que estan explotades per Reig Jofre”, remarca Ignasi 
Biosca, qui destaca que “en el cas de la planta de Toledo, el dia que es va incorporar a Reig Jofre -una empresa 
catalana amb un nom difícil de pronunciar a Toledo- hi havia 117 persones i actualment són 255 persones. Per 
tant, és una planta que en mans de Reig Jofre l’hem fet créixer en els últims 20 anys i hem aconseguit explotar-
la de forma bona, tant pels treballadors com pel territori, com pel propi país. Perquè, al final, tenim un actiu 
de país com és la producció d’antibiòtics localitzada dintre del territori espanyol, el que suposa una menor 
dependència d’altres països amb un medicament tan essencial”. 
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Després d’aquest relat familiar d’ambició amb dificultats superades 
amb èxit, seria natural que Ignasi Biosca fos el continuador de la 
història empresarial de Reig Jofre. Però no ho és. Ell mateix admet 
que no anava per treballar al laboratori.

 

Després d’aquest relat familiar d’ambició amb dificultats superades amb èxit, seria natural que Ignasi Biosca 
fos el continuador de la història empresarial de Reig Jofre. Però no ho és. Ell mateix admet que “no anava per 
treballar al laboratori”. I relata: “vaig estudiar enginyeria de telecomunicacions, m’agradava molt la tecnologia i 
em vaig posar a treballar en temes d’Internet i de màrqueting. De fet, treballava a una multinacional de publicitat 
i muntava agències per tot el món i mai vaig pensar que aniria a parar a la indústria farmacèutica”. Va ser el 
2005, recorda, “quan al meu pare li van diagnosticar una malaltia neurodegenerativa, que anava empitjorant 
mes a mes. No era un problema cognitiu, sinó motriu. Sota aquesta pressió, doncs a casa van començar a tirar 
la canya a veure si m’incorporava. I al final, com dic, el meu pare i el meu cosí em van passar l’ham per davant i 
va esperar que jo piqués. I em va costar, però vaig fer el salt, i em vaig incorporar fa ja 17 anys”.  

La gran aportació d’Ignasi Biosca a Reig Jofre és el salt internacional que va donar la companyia una vegada es 
va posar al capdavant: “quan em vaig incorporar, no coneixia res de la companyia ni del sector, no tenia cap base 
ni mèdica ni farmacèutica, ni biològica ni en temes de salut, però sí que tenia l’esperit amb ganes de fer moltes 
coses, d’innovar, això sí que ho tenia molt internalitzat. I jo crec que el meu propi desconeixement també em 
va obligar a recolzar-me més amb tot l’equip que hi havia en aquell moment. I tot l’equip va haver de fer un pas 
endavant per poder cobrir el buit que deixava el meu pare. Podem dir que en aquesta època, amb el meu perfil 
personal molt internacional, vaig fer l’aposta de començar el procés d’internacionalització, a obrir mercats i a 
vendre fora”.  

La gran aportació d’Ignasi Biosca a Reig Jofre és el salt internacional 
que va donar la companyia una vegada es va posar al capdavant.

 

Com altres companyies, Reig Jofre tenia un model més centrat en el mercat espanyol, amb dues plantes 
importants que havien de produir al màxim, un fet que va obligar la companyia a buscar clients a qui poguessin 
fabricar medicaments a tot el món. Amb això present, Biosca explica que “les dues plantes es van especialitzar. 
La de Toledo ja ho estava amb la producció d’antibiòtics. Faltava la de Barcelona, que la vàrem dirigir cap al món 
dels medicaments injectables, que s’utilitzen normalment a l’hospital, que s’injecten a la sang i que requereixen 
uns estàndards de qualitat molt més elevats. Són una mica la Fórmula 1 dels cotxes en el món farmacèutic. És 
aquí quan, amb les dues plantes molt especialitzades, una proposta de valor molt concreta i la capacitat de 
començar a viatjar i fer els nostres serveis, quan creixem internacionalment”.  

A Reig Jofre, la crisi del 2008 l’agafa en un moment de plena expansió internacional. “I no únicament això”, 
remarca Biosca, “sinó que el 2009 havíem identificat una oportunitat d’una companyia que feia un negoci 
semblant al nostre però a Suècia, que tenia una petita planta que produïa per a ells i també per a altres 
companyies, que venien a Suècia i a altres mercats nòrdics”. I replicant l’empenta de temps passats varen dir 
“comprem-la”. Reig, que era una empresa molt catalana amb una expansió delimitada a Espanya, el 2009 
es troba amb un equip de la companyia a Suècia. “Per tant, vam haver de canviar tots els sistemes interns, 
documents, tot en anglès i començar a treballar tot amb una visió a la qual Espanya era un mercat més per a 
una companyia que al final ja operava a diferents mercats”. 

El 2014 es produeix una altra compra, la d’una petita companyia a Anglaterra, per continuar el creixement. 
“Una vegada ja estaven les estructures internes creades per poder tenir filials a altres mercats”, comenta el 
conseller delegat, “vàrem anar desenvolupant el sistema, que es va concretar el 2015, amb una oportunitat 
en forma d’inversió a una companyia que operava al mercat francès, dedicada als complements nutricionals i 
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que operava també al mercat belga i, indirectament, a l’espanyol. I era una companyia que cotitzava al mercat 
continu de la Borsa espanyola. Llavors, varen fer una operació imaginativa i innovadora que donà com a resultat 
una fusió de les dues companyies, una companyia més gran, amb una part de les accions que seran propietat de 
la família Reig, per poder mantenir la visió de llarg termini d’una empresa familiar, amb l’obligació de tenir la 
professionalització i l’exigència dels mercats i dels inversors professionals que busquen un rendiment clar i una 
aposta de creixement. I l’1 de gener del 2015, Reig Jofre va sortir a borsa”. Per tant, actualment la família Reig 
és l’accionista majoritari, però, com a conseller delegat, Ignasi Biosca es deu a tots els accionistes. Aquest pas 
va obrir la companyia a un mercat molt important que és França, Benelux i alguns altres mercats d’influència 
francòfona. Estem parlant de més de 150 socis comercials que comercialitzen productes desenvolupats per 
Reig Jofre o que es fabriquen per a ells i que fa que la farmacèutica estigui a més de 70 països del món a través 
de socis financers i a set països del món a través de filials, equips i personal propis. Una activitat que implica, 
actualment, 1.150 persones. 

 Vàrem anar desenvolupant el sistema, que es va concretar el 
2015, amb una oportunitat en forma d’inversió a una companyia 
que operava al mercat francès, dedicada als complements 
nutricionals i que operava també al mercat belga i, indirectament, a 
l’espanyol.

 

ADN industrial contra la Covid 

“El teló de fons” d’aquesta expansió internacional és la innovació, segons descriu el conseller delegat de Reig 
Jofre. Per a Biosca, “quan, de vegades, es parla de recerca, desenvolupament i innovació (R+D+i) la ‘i’ es fa 
una ‘i’ petita. I per mi, des del meu àmbit, la ‘i’ és la grossa. Perquè la recerca és importantíssima i ha de ser 
darrere de tot, el desenvolupament hi ha de ser, perquè només la ‘R’ que passa a ‘D’ i que arriba a ser ‘I’ genera 
autènticament riquesa per a un territori. I, per tant, si volem generar riquesa per a Catalunya, hem d’apostar 
perquè la màxima Recerca passi a Desenvolupament i la màxima ‘D’ a Innovació”. I aquest concepte és molt 
més ampli que un procés només de generació de nous productes: “per exemple, crec que Reig Jofre va ser 
innovadora a l’hora d’internacionalitzar-se, va ser innovadora a l’hora de sortir a borsa, va ser innovadora quan 
va apostar pel teixit industrial… I jo crec que tota aquesta innovació, després de la innovació del producte, 
és aconseguir posar solucions de salut al mercat, i et permet ser innovador aquí, et permet créixer com a 
companyia, aportar valor i realment avançar. Per tant, jo crec que aquí hem estat innovadors tradicionalment i 
és el que ens ha portat a estar on estem”.  

El teló de fons d’aquesta expansió internacional és la innovació, 
segons descriu el conseller delegat de Reig Jofre.

 Quan, de vegades, es parla de recerca, desenvolupament i 
innovació (R+D+i) la ‘i’ es fa una ‘i’ petita. I per mi, des del meu 
àmbit, la ‘i’ és la grossa. 
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Però la història de Reig Jofre no s’entén, segons el seu conseller delegat, sense un concepte que denomina 
“l’ADN industrial”. Es demostra des del primer moment, quan la rebotiga de Gràcia es va transformar en les 
plantes construïdes i adquirides a Barcelona, a Sant Joan Despí; a Toledo, i a Malmö, a Suècia. “La part de 
produir, la part industrial sempre l’hem tingut molt lligada”, afirma Biosca, qui remarca que sempre ha sigut un 
gran defensor “de la possibilitat de tenir indústria a Catalunya o Espanya o Europa, quan, no obstant això, els 
últims 15 anys hi ha hagut una tendència clara de dir ‘no, a Europa serveis i la indústria l’enviem tota a Àsia o 
l’enviem a altres llocs’. Jo sempre he pensat que la indústria especialitzada, que és capaç d’aportar valor afegit, 
eficient i productiva, té espai a Europa. I en aquesta línia, l’any 2017 i 2018 vam decidir invertir en la planta nova 
de medicaments injectables a Sant Joan Despí”.  

 La part de produir, la part industrial sempre l’hem tingut molt 
lligada, sempre he sigut un gran defensor de la possibilitat de tenir 
indústria a Catalunya o Espanya o Europa.

 

Però no va ser fàcil aconseguir fer realitat aquesta visió: “El 2017-2018, quan vàrem buscar capital per muntar 
una planta productiva a Catalunya no ho vam aconseguir. Ningú hi creia. Al final, vam fer una operació indirecta 
d’ampliació de capital per aconseguir els diners necessaris. I va ser quan l’any 2020 arriba la pandèmia. I ens 
trobem que la forma de sortir de la pandèmia és a través d’unes vacunes, d’uns productes injectables. I a més, 
la Unió Europea s’adona que no pot dependre de països d’altres parts del món per produir les vacunes que 
havien de treure de la pandèmia el continent europeu. Amb tot això, nosaltres tenim una planta que s’està 
acabant, que és nova, que és d’última tecnologia, que és de gran capacitat i que, a sobre, està buida. I aquí és 
quan comencem a treballar amb les autoritats”.  

Amb la Covid-19, aquesta creença d’industrialització al territori de Reig Jofre va donar un nou impuls a la 
companyia i, el més important, va reforçar la lluita contra el virus. “Per tant, el primer any de la pandèmia, 
l’any 2020”, recorda Ignasi Biosca, “ens vam dedicar en cos i ànima a produir medicaments essencials que eren 
necessaris per als hospitals que tenien pacients amb respiradors artificials i que necessitaven medicaments 
com sedants o neurorelaxants musculars. Quan, de sobte, es dispara la demanda mundial, amb el tancament 
de fronteres i no es fabricaven medicaments essencials, en un cap de setmana vam canviar línies de producció 
per produir alguns d’aquests medicaments essencials, treballant braç a braç amb l’Agència Espanyola del 
Medicament per poder assegurar que tots els hospitals tinguessin aquests medicaments que mantenien els 
pacients als hospitals”. “Va faltar de tot: van faltar EPIs, van faltar mascaretes, van faltar bates”, enumera 
Biosca, “però medicaments essencials no en van faltar. I part d’això és l’orgull de tenir, realment, una indústria 
farmacèutica desenvolupada i ben muntada en el territori, al quilòmetre zero”. 

Amb la Covid-19, aquesta creença d’industrialització al territori 
de Reig Jofre va donar un nou impuls a la companyia i, el més 
important, va reforçar la lluita contra el virus. 

 

El principal directiu de Reig Jofre continua recordant que “el primer any va ser això, els medicaments essencials, 
mentre que el segon va ser la feina de les vacunes”. “Vàrem treballar molt en un vial de vacunes per a la 
Covid-19. Vàrem tancar un acord amb la multinacional americana Johnson & Johnson per produir la vacuna 
Janssen, encara que, amb el temps, les vacunes de tecnologies RNA missatger van passar per davant, però, 
en aquell moment, encara no se sabia quines serien les vacunes que ens traurien a tots de la pandèmia. Per 
tant, al llarg del 2021 vàrem treballar amb Janssen per poder produir a dins d’Europa les seves vacunes, amb 
tot tipus de problemes haguts i per haver. Però, realment, va ser una època emocionant, amb molts contactes 
internacionals i polítics, molta vinculació, treballar molt a prop de l’Administració… coses que demostren que, 
realment, quan són moments crítics, la col·laboració entre les empreses i l’Administració és imprescindible”. 

98 99



 Va faltar de tot: van faltar EPIs, van faltar mascaretes, van 
faltar bates, però medicaments essencials no en van faltar. I part 
d’això és l’orgull de tenir, realment, una indústria farmacèutica 
desenvolupada i ben muntada en el territori, al quilòmetre zero.

 Quan són moments crítics, la col·laboració entre les empreses i 
l’Administració és imprescindible.

 

Eurecat, un punt d’unió públicoprivat 

Pel conseller delegat de Reig Jofre, aquesta lliçó de col·laboració entre els sectors públic i privat sorgida de la 
lluita contra la Covid-19 s’ajusta a la perfecció a l’esperit amb el qual va néixer Eurecat: “Eurecat l’emmarco en 
aquest àmbit, com un actor amb una governança, per una banda, molt privada, però amb un component molt 
a prop de l’Administració, en la qual se saben trobar els dos mons. He tingut uns quants anys d’experiència 
en el Patronat d’Eurecat i crec que, realment, són llocs on t’adones que Administració i sector privat poden 
treballar junts. I si treballem junts, es poden aconseguir moltes coses”. En aquest sentit, Biosca vol “trencar 
una llança per Eurecat, que al final és un model que ha nascut des del primer dia com un punt de confluència 
on l’Administració i el sector privat intenten treballar per desenvolupar el territori, la indústria i l’ecosistema. 
Jo crec que, en aquest cas, tenir un ecosistema, una indústria farmacèutica, permet que es desenvolupi al 
voltant una indústria productiva bona, amb un ecosistema de start-ups, d’empreses basades en recerca del Parc 

Científic de Barcelona o d’altres parcs del territori, de totes les iniciatives al voltant de Biocat… Si no hi ha unes 
infraestructures de país que han de ser privades, perquè tampoc poden ser públiques, doncs és molt difícil que 
es desenvolupi aquest ecosistema. En canvi, si hi ha les infraestructures, una cosa retroalimenta l’altra i es va 
avançant”. En aquest sentit, destaca, “Eurecat és una grandíssima iniciativa política per una banda, però ben 
executada després amb un lideratge privat important. I, personalment, sempre m’agrada destacar el lideratge 
del qui va ser el seu president, Xavier Torra, que va fer una feina tremenda d’alinear i empènyer tothom”. 

Biosca vol trencar una llança per Eurecat, que al final és un model 
que ha nascut des del primer dia com un punt de confluència on 
l’Administració i el sector privat intenten treballar per desenvolupar 
el territori, la indústria i l’ecosistema. 

 

Ignasi Biosca també vol destacar que “al Patronat d’Eurecat és molt important que no ens mirem el melic 
perquè té un gran repte com a centre tecnològic que és ser un centre tecnològic competitiu internacionalment. 
El dia que a Eurecat puguem veure empreses no necessàriament catalanes i que vinguin a buscar part dels seus 
serveis, del seu coneixement, de les seves capacitats, aquell dia tindrem la certesa que realment Eurecat està 
al primer nivell internacionalment. Llavors serà el dia que direm, ho hem aconseguit”. Perquè, per al directiu, 
“l’objectiu no és si fer una organització que empenyi directament la innovació entre les empreses catalanes, 
sinó que pugui fer-ho en un entorn internacional, que és on realment hi ha l’autèntica competència. No és ni 
a Catalunya ni a Espanya, és a Europa i al món. I, per tant, ser competitiu en l’àmbit internacional, per mi, és la 
clau d’Eurecat, el no conformar-se amb ser bons aquí, sinó aspirar a ser bons a nivell internacional. A poc a poc, 
jo crec que això s’ha anat fent”. En aquest sentit, apunta, “Eurecat té una certa responsabilitat de marcar-nos a 
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les empreses catalanes el llistó de l’exigència tecnològica i la innovació a estàndards internacionals. I no és fàcil, 
perquè segurament hi ha molta feina a fer abans, però, al final, s’ha d’aixecar el sector privat perquè avanci sol 
i Eurecat ha de marcar aquest llistó de l’exigència per impulsar la innovació a la indústria catalana”. 

 Eurecat és una grandíssima iniciativa política per una banda, 
però ben executada després amb un lideratge privat important. 
I, personalment, sempre m’agrada destacar el lideratge del qui va 
ser el seu president, Xavier Torra, que va fer una feina tremenda 
d’alinear i empènyer tothom. 

 

“Jo penso que el futur de qualsevol empresa passa per la seva capacitat d’innovar i d’intentar encertar el 
màxim de vegades possibles, però si l’encertes sempre”, adverteix, “segurament és que tampoc estàs innovant, 
simplement estàs fent coses que ja estaven previstes. De tant en tant, t’has d’equivocar i n’has d’aprendre i 
treure lliçons dels propis errors per tornar a mirar endavant i tornar a fer apostes innovadores”. I aquí, Eurecat 
també té un paper: “organismes com Eurecat són entorns que promouen innovació. I, a vegades, a la teva 
empresa és còmode no innovar, quedar-te com estàs. Però el que està clar és que el món empresarial és com 
anar en bicicleta, que si deixes de pedalar, doncs aguantes un tros, però al final caus. I per molt que estiguis 
anant a la velocitat que tu volies anar, o continues pedalant o caus. Per tant, jo crec que la innovació és la forma 
de pedalar, d’anar fent coses i cada cert temps fer quelcom diferent, intentar-ho per, de tant en tant, equivocar-
se. I no passa res, rectifiques. L’única forma d’avançar és arriscar-te. I arriscar-te és innovar”.  

 Ser competitiu en l’àmbit internacional, per mi, és la clau 
d’Eurecat, el no conformar-se amb ser bons aquí, sinó aspirar a ser 
bons a nivell internacional. A poc a poc, jo crec que això s’ha anat 
fent.

 Jo crec que la innovació és la forma de pedalar, d’anar fent coses 
i cada cert temps fer quelcom diferent, intentar-ho per, de tant 
en tant, equivocar-se. I no passa res, rectifiques. L’única forma 
d’avançar és arriscar-te. I arriscar-te és innovar.  

 

Ignasi Biosca conclou que “com a país, què millor que tenir un gran Eurecat diversificat, amb molts centres, en 
molts llocs, amb diferents localitzacions arreu del territori, que no pas tenir moltes petites iniciatives cada una 
lluitant per la seva banda”. 
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Ser competitiu en l’àmbit internacional, per mi, és la clau 
d’Eurecat, el no conformar-se amb ser bons aquí, sinó 
aspirar a ser bons a nivell internacional. A poc a poc,  
jo crec que això s’ha anat fent. 

Organismes com Eurecat són entorns que promouen 
innovació. I, a vegades, a la teva empresa és còmode  
no innovar, quedar-te com estàs.

Com a país, què millor que tenir un gran Eurecat 
diversificat, amb molts centres, en molts llocs,  
amb diferents localitzacions arreu del territori,  
que no pas tenir moltes petites iniciatives cada una  
lluitant per la seva banda.

Ignasi Biosca
CEO - Conseller Delegat Grup Reig Jofré.


